
На прошлой неделе на госпредприятии
«Visagino energija» состоялось заседание прав-
ления. В работе этой руководящей структуры
приняли участие представители Висагинского
самоуправления - несколько членов Совета,
директор администрации Сергей Мицкевич и
замдиректора Сигитас Шюпшинскас. Известно,
что на заседаниях Совета было высказано

предложение о необходимости ввести в состав правления предприятия «VE»
представителей самоуправления. Вопрос этот пока на стадии обсуждения, со-
гласования, но Министерство хозяйства и правление предприятия, откликаясь
на это пожелание, уже пригласило самоуправление принять участие в обсуж-
дении актуальных вопросов, рассматриваемых на заседании правления.

jau daug metų tautinių mažumų departamentas, siekda -
mas populiarinti tautinių mažumų nevyriausybinių organi zacijų
įkurtas sekmadienines mokyklas, garsinti jų veiklą, atkreipti
visuomenės dėmesį į problemas, su kuriomis susiduria šios
mokyklos, rengia tautinių mažumų sekmadienių mokyklų fes-
tivalius. 

Šį savaitgalį Visagine vyko XIV Lietuvos tautinių mažumų
sekmadieninių mokyklų festivalis. Festivalyje dalyvavo 21 mokykla,
iš jų 8 mokyklos iš Visagino. Į šį renginį susirinko sekmadieninių
mokyklų mokiniai iš visos Lietuvos: Vilniaus, Kauno, Alytaus,
Panevėžio, Trakų, Klaipėdos. Festivalio iniciatorius – Tautinių mažu -
mų departamentas prie LRV, o įgyvendintojas – Visagino kultūros
centras, jo partneriai – savivaldybės mokyklos, jaunieji savanoriai.
Pagrindinė šio didžiulio projekto sumanytoja, organizatorė ir siela –
Larisa Podberiozkina. 

Festivalio rengėjai šiais metais parinko labai plačią ir kiekvienai
tautai svarbią temą – „Paukščio simbolis mano kultūroje“. Sekmadieninių mokyklų
mokiniai rimtai ruošėsi festivaliui – renginyje puikiai atliktas dainas keitė šokiai,
buvo deklamuojamos eilės, skirtos kalbai. Visagino savivaldybės administracijos
direktorius Sergejus Mickevičius, sveikindamas festivalio dalyvius, pasiūlė kasmet
rinktis būtent Visagine, nes mūsų mieste gyvena 43 tautybių žmonės, todėl Visa -
giną drąsiai galima pavadinti Lietuvos tautinių mažumų sostine. 

Sutelktai dirbo didžiulė visaginiečių komanda, todėl ir apie 250 festivalio dalyvių
– mūsų miesto svečių – sugrįžo į savo namus įvairiuose Lietuvos miestuose kupini
puikių įspūdžių, susiradę naujų draugų, naujai atradę svetingą Visagino miestą,
kuriame gyvena ir dirba daug kūrybingų, darbščių ir savo darbą mylinčių žmonių.

Visagine įvyko XIV Lietuvos tautinių
mažumų sekmadieninių mokyklų festivalis
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Visagino savivaldybės taryba 2016 m. kovo 31 d. spren di -
mu Nr. TS-34 nusprendė sudaryti Visagino savival dy bės
tarybos visuomeninę tarybą ekologijos ir ene r  ge tikos

klausimais ir patvirtino tarybos veiklos nuostatus, o jau ba-
landžio 27 d. sprendimu Nr. TS-66 patvirtino Visuo meninės
tarybos ekolo gi jos ir energetikos klausimais sudėtį. Visuo -
meninę tarybą su da ro 13 narių: Jurijus Batalinas, Olegas
Bykovas, Borisas Dizikas, Anatolijus Dodonovas, Semio nas
Kudriašovas, Vla di miras Kuznecovas, Borisas La rio no vas,
Anatolijus Loiko, Ana to lijus Pokydiševas, Michailas Sigutovas,
Viktoras Še val dinas, Valerjanas Vitkovskis ir Vladimiras Zimi -
nas.

Visuomeninė taryba nagrinės klausimus, susijusius su
ekologija ir energetika, VĮ Ignalinos atominės elektrinės eks -
plo atavimo nutraukimu, teiks siūlymus Visagino savival dy bės
tarybai bei jos komitetams dėl jų sprendimų, padės ta ry bai ir
komitetams gauti vietos bendruomenių, profesiniu ar veiklos
pagrindu narius vienijančių organizacijų, institucijų atstovų

nuomonę nagrinėjamais klausimais. Visuomeninės tarybos
nariai dirba visuomeniniais pagrindais – neatlygintinai.

Gegužės 16 d. Visagino savivaldybės mažojoje salėje
įvyko pirmasis visuomeninės tarybos posėdis, kuriame išrinkti
pirmininkas, pavaduotojas ir sekretorius. Tarybos pirmininku
tapo Viktoras Ševaldinas, jo pavaduotoju – Vladimiras Kuz -
ne covas, sekretoriumi – Borisas Dizikas. Tarybos veiklą ku-
ruos Visagino savivaldybės tarybos Miesto plėtros, investicijų
ir vietinio ūkio komiteto narys Aleksandras Kločanas. Pir-
mame posėdyje taip pat dalyvavo savivaldybės merė Dalia
Štraupaitė. Ji palinkėjo tarybos nariams sėkmės jų atsakin -
game ir labai naudingame darbe bei darnaus bendradarbiavi -
mo su savivaldybės institucijomis.

Nuo šiol visuomeninės tarybos nariai rinksis kiekvieną
pirmadienį 9.00 val. Visagino savivaldybės mažojoje salėje.
Visi visuomeninės tarybos posėdžiai yra vieši, todėl juose gali
dalyvauti žiniasklaidos atstovai, bendruomenių, politinių par -
ti jų, visuomeninių organizacijų įgalioti ar pavieniai asmenys.

Собравшимся был представлен па -
кет законодательной документа-
ции на тему «круговая экономика»,

подготовленный Европейской Комис-
сией. В течение многих лет аналитики
предсказывают, что во время длитель-
ных рецессий революцию на рынке
произ водят компании с более высо-
кой эффек тивностью, те, кто пони-
мает воз можности новых техно ло гий и
предлагает устойчивое раз  витие. Экс-
перты называют это «круговой эконо-

Директор администрации Сергей мицкевич информи-
рует о выполняемой работе.

administracijos direktorius Sergejus mickevičius infor-
muoja apie vykdomą veiklą.

На сайте самоуправления www.visaginas.lt появился новый раздел
«Kvie timai projektams» - приглашение к участию в проектах. В этом разделе
собрана информация о различных проектах европейского и регионального
масштаба. Здесь, в частности, можно найти сведения о программах (меропри -
ятиях) инвестиционных фондов ЕС, программе Interreg (например, стар ту ет
проект международного сотрудничества Латвия - Литва). Есть информация
по поиску возможных парнеров для участия в проектах, программы по частич-
ному погашению банковских процентов, проекты, направленные на деятель-
ность против насилия над женщинами и детьми, а также программы
образовательного характера, например, Erasmus и многое другое.

2016 m. gegužės 12 d. Visagino vaikų lopšelyje-darželyje „Kūlverstukas“ vyko
respublikinė olimpiada „Mes mažieji olimpiečiai 2016“. Olimpiados tikslas – populia -
rinti olimpines tradicijas, įtraukiant į žaidynes respublikos ikimokyklinių įstaigų ugdy-
tinius ir pedagogus. Olimpiados uždaviniai: ugdyti vaikų valią, pasitikėjimą savimi,
sudaryti sąlygas ugdytinių ir pedagogų bendravimui ir bendradarbiavimui, įtvirtinti
bėgimo, šuoliukų iš vietos, kamuolio metimo, smėlio maišelio metimo įgūdžius. 

Šiemet olimpiada šventė savo 20-ąją sukaktį. Olimpiada lopšelyje-darželyje
turi savo senas tradicijas: dalyvių šventiška eisena, lopšelio-darželio vėliavos
įnešimas, dalyvių pasveikinimas, komandų prisistatymas, dalyvių priesaika, olimpi -
nės ugnies įžiebimas ir, žinoma, pačios rungtys, kuriose varžėsi patys vikriausi ir
geriausi įstaigų ugdytiniai: kamuolio metimas, šuolis į tolį, 30 metrų bėgimas, smėlio
maišelio metimas. Kaip ir kiekvienose varžybose, dalyviams buvo svarbi nugalėtojų
apdovanojimo ceremonija. Šiemet dalyviams išdalinta didžiulė olimpinio vicečem -
piono Jevgenijaus Šuklino medalių krūva. Olimpiados pabaigoje dalyvių laukė staig-
mena – į dangų pakilo lopšelio-darželio simbolis Kūlverstukas. 

Dėkojame visiems dalyviams, sportininkams, sportininkus ruošusioms peda -
gogėms, rėmėjams ir mūsų svečiams už gražią pavasario šventę.

26 мая 2016 года в 17.30 в зале
«Дра угисте» Висагинского центра культу -
ры (ул. Парко, 7) состоится представление
избирателям и сообществу само управ -
ления отчетов о деятельности в 2015 году
мэра, Совета и директора администрации
Висагинского самоуправления.

Чтобы как можно точнее и подробнее
ответить на вопросы, которые беспокоят
жителей, просим висагинцев отправить
заранее свои вопросы, которые вы хотели
бы задать мэру, членам Совета, дирек-
тору. Присылайте вопросы на эл. почту
visaginas@visaginas.lt (можно задать во-
прос и по телефону (8 386) 60 246.

Отчеты мэра, Совета, директора ад-
министрации опубликованы на интернет-
сайте www.visaginas.lt.

2016 m. gegužės 26 d. 17.30 val. Visagino kultūros centro „Drau -
gystės“ salėje (Parko g. 7) įvyks Visagino savivaldybės mero, tarybos ir admi -
nistracijos direktoriaus 2015 m. veiklos ataskaitų pateikimas rinkėjams ir
sa vi valdybės bendruomenei.

Siekiant kuo tiksliau ir išsamiau atsakyti į gyventojams rūpimus klausimus,
kviečiame gyventojus savo klausimus merui, tarybos nariams ir direktoriui atsiųsti
iš anksto el. p. visaginas@visaginas.lt arba užduoti telefonu (8 386) 60 246. 

Mero, tarybos ir administracijos direktoriaus ataskaitos paskelbtos savival -
dybės interneto svetainėje www.visaginas.lt.

KVIečIame gyVentojuS
į Visagino savivaldybės mero,

tarybos ir administracijos 
direktoriaus 2015 m. veiklos

ataskaitų pristatymą

ПригЛАШАЕм жиТЕЛЕй
на представление отчетов 
о деятельности за 2015 год 

мэра Висагинского 
самоуправления, Совета и 
директора администрации

На съезде ассоциации самоуправлений - актуальные вопросы
10 мая в Науйойи Акмяне сос -

то ялся XXII съезд представителей
Ассоциации само управлений Лит -
вы, в котором приняли учас тие 147
делегатов, представляющих все 60
самоуправлений стра ны. Висагин-
ское самоуп равление представили
мэр Да ля Штраупайте и член Со-
вета  Зинаида Тресницкая.

►
►

Круговая экономика - один из 
возможных путей выхода из кризиса

►

11 мая по инициативе комитета Сейма по охране окружающей среды
в парламенте Литвы состоялась дискуссия на тему «Круговая экономика
- чистая окружающая среда и конкурентоспособность». Обсуждение
названной темы проходило в рамках «Недели Европы». К разговору
были приглашены политики, представители государственных инс -
титуций, представители общественности. Приняла участие в этой
важной встрече и мэр Висагинского самоуправления Даля Штраупайте.

микой» - термин, при думанный для
обоз начения производственной моде -
ли, в которой использование сырья
уменьшается, а от ходы сводятся к
нулю. Иными словами, «круговая эко-
номика» или кругооборот в экономике -
это бе зот ходные технологии и экология.

Тема настолько актуальна, что Евро-
парламент и другие европейские учреж-
дения постоянно уделяют ей боль шое
внимание. Современные технологии бе -
з отходного производства набирают все

большую попу лярность в странах Евро -
пы. Стра тегия круговой экономики может
обеспечить условия для роста экономики
страны, не увеличивая выбросы и не ис-
пользуя вторичные ресурсы. Согласно
этой стра тегии, все новые товары,
вы ходящие на рынок, должны быть
долгосрочными в использовании, не
тре бую щими сложных ремонтов, изго-
товленными из материалов, пригодных
для переработки. Уже на стадии проекта
должны быть предусмотрены именно
такие свойства новых товаров. 

Политикам, принявшим участие
в этом обсуждении, было полезно
еще раз подискутировать на предло-
женную тему: ведь цель этой страте-
гии кругооборота в экономике -
ох  рана окружающей среды и стиму-
лирование инноваций в бизнесе.

Visagino visuomeninė taryba 
ekologijos ir energetikos 

klausimais pradėjo savo veiklą

Новости 
на интернет-сайте 
самоуправления

Visagine –
respublikinė olimpiada

„Mes mažieji
olimpiečiai 2016“

О деятельности
предприятия «VE»
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На съезде были отмечены важнейшие работы, проде лан -
 ные АСЛ в прошлом году; была принята резолюция о
безвозмездном предоставлении данных ре   гистров; об -

суж дены актуальные вопросы. Среди важнейшего в прош -
лом, 2015 году, президент АСЛ Р. Малинаускас назвал
ин новации, нововведения, которые могут обеспечить большие
финансовые возможности для выполнения функций само-
управления. Одно их них - предложение ассоциации: не
ограничивать для бюджетов самоуправлений прогнозируемый
рост самостоятельного дохода свыше 21 процента. Это будет
мотивировать самоуправления - более активно поощрять соз-
дание рабочих мест, инвестировать в развитие своих регионов. 

Кроме того, на основе предложения ЛСА, самоуправ-

лениям планируется создать условия для того, чтобы ис-
пользовать средства, неиспользованные в прошлом году,
на покрытие краткосрочных задолженностей или на дру-
гие нужды. Предусматривается и выделение дополни-
тельных дотаций самоуправлениям для обеспечения
собственного вклада, который обязателен для самоуправ-
лений при реализации проектов, финансируемых из
средств фонда ЕС в перспективе на 2014-2020 годы.

На съезде была принята резолюция, в которой пред-
ставители самоуправлений обратились к Сейму и Прави-
тельству с просьбой - как можно скорее решить вопрос о
безвозмездном представлении самоуправлениям данных
информационных систем и регистров.

Pranešame, kad 2016 m. gegužės 26 d. 10.00 val. savivaldybės posėdžių
salėje (Parko g. 14) vyks šeštas Visagino savivaldybės tarybos posėdis. 

Informuojame, kad Visagino savivaldybės tarybos posėdžio darbotvarkė,
sudaryta Visagino savivaldybės mero 2016 m. gegužės 19 d. potvarkiu Nr. PV- 55,
paskelbta svetainės www.visaginas.lt rubrikoje „Teisinė informacija - Tarybos po-
sėdžių darbotvarkės“.

Gegužės 26 d. - 
Visagino savivaldybės

tarybos posėdis
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